
 
ИЗВЈЕШТАЈ 

О СПРОВЕДЕНОЈ ЈАВНОЈ РАСПРАВИ 
НАЦРТА ОДЛУКЕ О БУЏЕТУ ОПШТИНЕ БЕРАНЕ ЗА 2025. ГОДИНУ 

 
 
 Поступајући у складу са чланом 167. Закона о локалној самоуправи („Сл.лист ЦГ“, бр. 02/18, 
34/19 и 38/20),  члана 130. Статута Општине Беране („Сл.лист ЦГ“-општински прописи бр.42/18), 
члана 22. Одлуке о начину и поступку учешћа локалног становништва у вршењу јавних послова 
(„Сл.лист ЦГ“-општински прописи бр. 22/12) и Закључком предсједника Општине Беране бр. 01- 
018/24 – 1916 од 10.12.2024. године утврђен је: Нацрт Одлуке о буџету Општине Беране за 2025. 
годину и стављен је на  јавну расправу у складу са Планом одржавања јавних расправа. 
 Позив за јавну расправу достављен је Информативном центру и ЛЈЕ Радио „Беране“, 
постављен на сајту Општине Беране www.berane.me  и стављен на огласну таблу Општине. 
 Јавну расправу је организовао Секретаријат за финансије и економски развој према Плану 
спровођења јавне расправе у великој сали Општине Беране по првобитном плану у једном 
термину 20.12.2024. године од 09.00-10.00 часова. 
 
У јавној расправи су узели учешће: 
 

 
1. Марко Лалевић – у својству менаџера општине 

 
- Тражи да ставка 41994 „Подршка за запослење младих“ у Секретаријату за финансије 

буде увећана на 30.000 € 
- Предлаже посебну ставку за подршку развоја заната која би износила 10.000 € (да би 

се одвојила од женског предузетништва) 
- Поставља питање шта је са подршком запошљавања и јачањем техничких капацитета 

у туризму? Да ли је то дио агро-буџета и да ли је то планирано њиме, а ако није 
предлаже 30.000 € посебно за ову сврху. 

- Код Секретаријата за привреду, развој и инвестиције тражи посебан конто „Уређење 
бизнис зоне“ за инфраструктурно опремање бизнис зоне у износу од 150.000 € 
(потребно обезбиједити струју, воду и направити пут због потенцијалних 
инвеститора) 

- Код Центра за информациони систем тражи нову ставку за „Супер сениор картицу“ у 
износу од 25.000 € 

- Код Секретаријата за планирање и уређење простора тражи средства за израду нове 
планске документације од 100.000 € (због новог закона који се доноси) 

- Код Секретаријата за комунално-стамбене послове и саобраћај тражи ставку за 
бесплатан превоз до сеоских МЗ кроз субвенционисање нерентабилних линија (БА – 
Шекулар, БА – Штитаре – Бубање, БА – Калудра, БА – Лубнице – Курикуће, БА – 
Полица). Износ: 150.000 € 
 

Секретар за финансије и економски развој истиче да се буџет планирао у складу са могућностима 
и да је буџет урађен на основу досадашњих извршења, те прихватамо све сугестије, али услед  уз 
наглашавање да се за одређена горе наведене буџетке издатке морају створити законске 
претпоставке, те да када се створе услови можемо покренути било коју горе наведену активност и 
из усвојеног буџета за 2025. годину из текуће буџетске резерве која служи за све непланиране или 
недовољно планиране издатке. 
 



2. Небојша Бабовић – у својству грађанина 
 

- Тражи да се ставка “РБЦ” пребаци у Секретаријат за финансије из Опште управе 
- Тражи да се трансфери НВО увећају у складу са законом о НВО. Средства за СУБНОР и 

ОБНОР да се пребаце у средства за НВО и да се поменуте организације третирају као 
НВО 

- Код Секретаријата за привреду, развој и инвестиције конто 44134 „Колски мост“ да се 
напише објашњење тј локација у називу конта 

- Поставља питање колико службених возила и за које службе је планирано овим 
износом од 70.000 €? 

- Тражи да се ставка за МОСИ код Секретаријата за спорт увећа на 24.000 €, а да се 
укину годишња признања и награде у корист МОСИ. 

 
Секретар за финансије и економски развој уважавајући све изнијете примједбе и сугестије, 
наглашава да Општина Беране је у буџету за 2024. годину предвидјела ставку 4314 – Трансфери 
невладиним организацијама у износу од 10.000,00 €, те да на предложене измјене нема законског 
рјешења. Такође на изнијете примједбе и сугестије предложено је да учествују у јавној расправи 
код доношења нове Одлуке о расподјели средстава НВО организацијама. 
 
Што се тиче правног основа за додјелу средстава посебним ставкама у буџету за борачке 
организације СУБНОР И ОБНОР, истичемо да је још увијек на снази Закон о финансирању Савеза 
удружења бораца народоослободилачког рата Црне Горе (Сл.лист РЦГ 39/91) којим је дефинисано 
да се средства за финансирање ових савеза обезбеђују у државном буџету и буџетима локалних 
самоуправа. 
 
У образложењу буџета постоје све ставке образложења горе тражених појашњења и да се ставке 
не могу мијењати јер је тако тражено од секретаријата за спорт и од стране предсједника 
одобрено као у буџету за 2025. годину. 
 
  

3. Туфик Софтић, директор доо “Радио Берана” упутио је допис којим је тражио да се у 
складу са Законом о аудиовизуелним медијским услугама планирају средства буџетом 
за спровођење својих програмске активности и да су јасно наведене смјернице начина 
планирања. 

 
 

Секретар за финансије и економски развој истиче да је приликом планирања буџета имао у виду и 
Закон о аудиовизуелним медијским услугама, те нашим тумачењем мислимо да смо испунили све 
законске обавезе, али у наредном периоду ћемо увидјети и друге локалне управе на који начин су 
планирале финансирање локалних медија и уколико је наше тумачење погрешно исправићемо 
ребалансом буџета за 2025. годину како би надомјестили све пропусте уколико их је било. 
 
 

 
 

СЕКРЕТАРИЈАТ ЗА ФИНАНСИЈЕ  
И ЕКОНОМСКИ РАЗВОЈ 


